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Sau - lærer av erfaring 

 I 2010 kjøpte de lam fra en besetning 

på øya og satte gården tilbake i 

produksjon. Ingen av dem hadde 

særlig erfaring med sau. Da Sølvi var 

yngre var det melkeproduksjon på 

gården i tillegg til noe sau. Åge 

arbeidet litt på et sauebruk tidlig i 

ungdommen, men har ellers ingen 

landbruksbakgrunn.  

I dag står det 43 drektige sauer og 

venter på lamminga. Det gamle fjøset 

er gjort om fra ku til sau. En nokså enkel 

løsning der det er lagt rister over 

betonggulvet med 20-30 cm klaring. 

Dette gjør at gjødsla må spas ut for 

hånd. Men sauene er ikke så mye mer 

inne enn i lamminga, så Åge syns det 

går greit. De fôrer silo av rundball for 

hånd. I midten av mars begynner 

lamminga. Det syns de er kjekt. 

Lærekurven har vært ganske bratt på 

det området. Det første året var 

lamma ganske store og vanskelige å få 

ut.  

 

         

Ekteparet Sølvi (30) og Åge Finnesand 

(38) bor og driver gård på Haugvaldstad 

på Mosterøy. Datteren Selma er 18 

måneder.  

De satser på sau og kylling med full 

konsesjon (140 000 slakta dyr). Gården 

disponerer om lag 140 mål, av disse er 

ca. 80 mål utmark. 

Sølvi og Åge Finnesand 

 Gården var forpakta bort til en nabo i 

noen år, men i 2008 flyttet de hjem til 

gården og Sølvi tok over drifta. Hun har 

to eldre søsken, men etter hvert tok altså 

Sølvi over da de andre har etablert seg 

med familie lenger vekke.  

 

 

can also include family portraits, or 

photographs from family vacations. Think 

about what you would tell your family 

and friends if you could see them.  

 

 

Sølvi og Åge har 

valgt å satse på en 

framtid som saue- 

og 

fjørféprodusenter 

Månedens 
Agrigründer 

 

 

 

 

Fakta om gården: 

 

 Haugvaldstad, Mosterøy 

 Kyllingproduksjon 

 Forsøksbesetning 

 140 000 slakt i året 

 Saueproduksjon 

 43 drektige dyr 

 60 mål dyrka mark 

 79 mål utmarksbeite 

 

 
 

 

"Det ble bare sånn.  

Vi vil satse.  

Sånn er det." 

 

Nå ser de at det sikkert hadde noe å 

gjøre med kraftfôrmengden. Nå vil de 

gå til innkjøp av en vekt for å få bedre 

oversikt over slaktesesongen. Til nå har 

det gått mye på øyemål. Slaktet 

leveres til Nortura. 

 

 

 

 

Det er snart tid for 

lamming i fjøset 

som tidligere var 

for melkekyr. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Forsøksbesetning i nytt kyllinghus  

Den viktigste lærdommen kommer 

fra egne og andres erfaringer. 

 

I 2012 startet kyllingproduksjonen i en 

helt ny driftsbygning for full 

konsesjon. Fra konsesjonen ble 

innvilget til bygget stod ferdig gikk 

det slag-i-slag. Interessentene stod i 

kø og de kom godt i kontakt med 

Svein Kjetil Litlehamar i Felleskjøpet 

og ble med som forsøksbesetning for 

dem. Det innebærer at besetningen 

er todelt. En del av dyra fôres med 

alminnelig kraftfôr, mens den andre 

halvdelen er med på å teste nye 

fôrsammensetninger. Det betyr at 

fôringssystemet også er dobbelt. 

 

 

Hvordan gikk hele prosessen for seg? 

Regnskapslaget tok seg av 

mesteparten av papirarbeidet 

angående odel og overtakelse. I 

begynnelsen var det litt uklart hvem de 

burde søke hjelp hos, men 

landbrukskontoret var behjelpelige 

med krav, regelverk og annen 

informasjon som kunne hjelpe dem på 

veien. Det var ellers aldri noe savn etter 

hjelp. De har selv ressursene til å lete 

fram løsninger. Både akademisk og 

erfaringsmessig. 

Den beste måten å komme i gang er å 

lære av og spør andre etablerte 

bønder. Som regel er det ingen 

konkurranse mellom bønder, alle vil at 

hver skal lykkes. Naboene har vært 

behjelpelige.  

Annet nettverk har de ikke vært så 

opptatt av. Både i Rennesøy og 

Randaberg er produksjonen av kylling 

sterk. Politikk er ikke så interessant, 

gleden er det som er viktigst. 
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Om 5 år? 

 Åge vil bli heltidsbonde. 

 Ha mer jord til rådighet 

 Nytt sauhus 

 Mer sau 

Utenfor står hele fem kraftfôrtanker 

på til sammen 59 tonn. Hittil har det 

ikke vært store utslag mellom de to 

gruppene. Kyllingene leveres til 

Jærkylling på Kviamarka, også kjent 

som Den stolte hane.  

 

 

 

5 kraftfôrtanker:  

2x10, 2x12 og 1x15 tonn. 

Sølvi har arbeid utenom gården. Det 

samme har Åge, men han er nå i 

permisjon. Han har ingen hast med å 

tre tilbake til denne jobben og ønsker 

mest å bli bonde på heltid. Da må 

også produksjonen økes. De ønsker å 

få fatt i mer jord og øke 

saueproduksjonen. Et helt nytt 

sauefjøs er neste mål. Rasjonelle og 

enklere håndteringslinjer i et nytt fjøs 

ville forenkle produksjonen.  

Sølvi og Åge er et klassisk eksempel 

på pågangsmot og optimisme. 

Framtidens landbruk må underbygge 

deres tiltak.■ 

 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 Hver måned vil det bli presentert en ny 

AgriGründer som legges ut på nettsidene til 

Ryfylke Næringshage.  

Link finner du på Facebook.  

Denne måneden: Sølvi og Åge Finnesand 

 

Samlinger framover: 

Torsdag 21. mars 

Rennesøy, Kommunehuset 

 Innovasjon Norge 

 Tine rådgiving 

 

Lørdag 25. mai 

 Gardsbesøk hos Hanne Elin Herrebrøden,  

Austre Åmøy 

 Paneldebatt med representanter fra 

ungdomspartiene i Rogaland 

 

Nytt fra prosjektet 
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Finn oss på: 

Facebook:  

AgriGründer 2012-2013 

Ryfylke Næringshage: 

synligogstolt.no 

 

Kontakt: 

Ingvild Njå 
Prosjektmedarbeider 

tlf. 41 61 81 16 

synlegogstolt@gmail.com 

www.synligogstolt.no 

 

 

http://synligogstolt.no/

